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Hlavně, aby byli slabí…
litterate.cz/neni-co-resit

Největší bohatství tohoto blogu jsou jeho čtenáři a diskutéři.

Dokonce i na tom fejsbůku máme pod každým článkem celkem

kultivovanou debatu. K tomu dostávám denně stovky mailů, či

mesengerových zpráv. Vždycky říkám, že právě díky vám čtenářům

mám vhled, jak přemýšlí volič na alternativě. Vždycky, když napíšu,

že „mám z něčeho pocit,“ tak to zpravidla vychází z vašich

komentářů, postřehů, souhlasů, nesouhlasů… vlastně i nadávek.

Považuju za obrovskou chybu, pokud si nějaké médium nedrží

diskusi. Ta okamžitá zpětná vazba je v podstatě nenahraditelná a je

důležitější, než vlastní text. Vlastně se strašně divím, že naše politické

strany už dávno nemají nějakou podobnou formu stranického tisku.

Když jsou schopni dávat miliony do volebních kampaní, tak bych si

myslel, že dát nějakou část z toho na kvalitní stranický blog alespoň

na úrovni Vidlákových kydů, by jim ušetřil spoustu slepých cestiček a

chyb, protože by se okamžitě dozvěděli, jak na tom doopravdy jsou.

Svým způsobem tohle pochopilo jen několik politických jednotlivců,

kteří často a důsledně komunikují s veřejností. Ivan David má svojí

Novou republiku, Jindra Rajchl dělá pravidelné pořady na svém

fejsbůku, Andrej Babiš má svoje Čau lidi. Jinak je pusto a prázdno…

kdyby třeba taková ODS vzala ty peníze, co dává za fejsbůkovou
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reklamu a místo toho angažovali nějakého dobrého psáče, co by jim

každý den vycajchnoval stranický článek, tak by udělali líp a ještě by

ušetřili.

Musím říci, čím více můj blog roste, čím více má čtenářů, tím více se

spoléhám na vaší zpětnou vazbu. Samozřejmě to nefunguje jako

sociologický průzkum. Musím to číst (a to mi zabírá asi třikrát víc

času, než vlastní psaní článku), musím své diskutéry pokud možno

znát, musím si zafixovat opakující se jména, musím se naučit, kdo

má dobré postřehy. To samé platí o mailech a jiných způsobech

komunikace. Ale ve výsledku bych řekl, že mám stále přesnější

představu, jak to vlastně mezi veřejností na alternativě chodí. Nikdy

to nebude matematicky exaktní, protože jak pracovat s náladami a

emocemi, že?

Ne, nenahradí to volební průzkumy, protože mě nečte v této

republice každý a hodně lidí mě vysloveně nesnáší, ale myslím si, že

mám poměrně slušnou představu o zhruba třiceti procentech

voličských hlasů. Stačí mi dávat články s různými (i protichůdnými)

názory, stačí mi, abych se na problém podíval z různých stran a pak si

vyhodnotil, jak na to čtenáři reagovali… a hned vím.

Včera jsem dával článek o tom, že nám pro prezidentskou volbu zbyl

Bašta, jako poslední z kandidátů, který má blízko k alternativě. Dával

jsem i několik článků na téma Vitásková nebo Babiš. Ale včera to bylo

obzvláště zajímavé, protože se na mém fejsbůku ozval i vrchní

revolucionář Ladislav Vrabel a zkritizoval mě, že adoruju Baštu… Že

Nerudová a Pavel jsou o tolik horší zlo, že je lepší volit Babiše.

Takovou sílu má Veľký Bocian a takový odpor vzbuzují Čapuše

Nerudová a agent Pávek.

Hlasů, že Bašta nemá šanci, že je to zbytečné, že sice je tak nějak náš,

ale je starý, neumí mluvit, neumí se vyjadřovat, atd, atd bylo prostě

tolik, že by se musel stát skoro zázrak, aby postoupil do druhého

kola.
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Jízlivě musím říci, že jsem si včera na mém fejsbůku připadal jako ve

cvokhauzu. Máme devět kandidátů, z toho čtyři kopou za Pětikolku a

pokračování války. Středula už prohrál, Rohanovou nikdo nezná,

Zima nemá šanci, protože je dost samolibý rektor univerzity, zůstává

Babiš a Bašta. Když jsem dříve psal, že je třeba volit menší zlo v

podobě Babiše, tak jsem dostal sodu, protože nelze zapomenout na

lockdowny a očkování dětiček.. Když jsem včera psal, že Bašta je nám

nejbližší kandidát, tak jsem dostal sodu, protože Okamůra.

Ne, obojí nepíší ti stejní lidé. Ale jsou skoro půl na půl. A pak mi to

došlo..

Když mohu sledovat na svém profilu nálady veřejnosti já, dokáží to i

velká média. Mají mnohem přesnější přehled o tom, kdo je sleduje,

jak je sleduje, co si myslí, jak se mění jeho myšlení podle mediálního

vlivu. Mají na to celé agentury a určitě sledují i cvrkot mezi svými

fanoušky.

Hele, oni to vlastně dělají úplně jednoduše. Oni všechny znectí jen

tak napůl. Proto nikdo nepokračoval v kauze Babiše Juniora na

Krymu. Proto se dál neřešily jeho nemovitosti ve Francii. Proto je to

Čapí hnízdo tak napůl. Oni nepotřebují, aby se celý národ zavile

naštval na Babiše. Kdyby se na něj naštvali všichni, tak by to všichni

mohli jít hodit Baštovi. A to přece nechtějí. Oni nechtějí mít silného

kandidáta. Oni potřebují mít spoustu slabých.

Obráceně to platí taky. Oni Baštu sice budou pěkně grilovat, ale zase

ne tak moc. Protože kdyby se všichni na Baštu naštvali, mohli by to

jít hodit Babišovi.

A tak to rozdělí podle lidských nátur. Jedněm znechutí Baštu, jiným

znechutí Babiše, ale ne moc. Jen tak akorát, aby se jejich elektorát

rozdělil. Aby se lidi nesjednotili na jednom jméně. Kdyby z Bociana

udělali absolutní zlo a přesvědčili o tom voliče, tak by z toho těžil

Bašta. Kdyby dokonale nasadili psí hlavu Baštovi, tak se jeho hlasy

přelijí k Babišovi.
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Co je výsledek? Naprosto surealistická debata pod mými články o

prezidentských kandidátech. Je úplně jedno, jaké napíšu jméno a

jaké argumenty v jeho prospěch použiju. Skupina přitakávajících a

odporujících bude vždycky víceméně stejně veliká. Je to tak přesné,

že se mi nechce věřit, že by to byla náhoda. Mám tendenci se

přiklonit k názoru, že tohle je ve skutečnosti ten celý záměr. Rozděl a

panuj. Vyrob spoustu nevolitelných kandidátů a pak u jednoho

trochu povol. To postačí. Jim vůbec nevadí, že mají něco i na Pávka a

že se to ví. Nebo na Nerudovou. Oni se jen starají o to, aby na tom

byli všichni stejně špatně. Pak stačí pár oslavných reportáží a ejhle –

máme vítěze.

Minimálně u mě v diskusi tohle funguje naprosto spolehlivě. Mám

strašnou chuť vyzkoušet, co by se stalo, kdybych se na nějakou

kandidátku přihlásil já sám. Zřejmě by se také ukázalo, že procento

příznivců a odpůrců této myšlenky by bylo úplně stejné, jako kdybych

napsal: „Zuzana Majerová na Hrad!“ (Vsadím se, že se na fejsbůku

najde alespoň jeden komentář, že jsem se konečně odkopal a

potvrdil, že protěžuju Trikoloru). Zřejmě by mi nijak nepomohlo, že

jsem majitel Kydů a lidi sem chodí, protože mě mají celkem rádi.

Hele… ono je víceméně jedno, jestli jde o debatu na Litterate, kde se

o ní stará Zakladatel, nebo na Kydech, kde je zcela nemoderovaná a

nebo na fejsbůku na mém profilu nebo u mého šafáře. Kdybych měl

víc odběratelů na Telegramu, vypadalo by to nejspíš stejně.

Ne, nemám žádná tvrdá data. Mám zase jen pocit. Pocit, který vznikl

pročtením tisíců komentářů v poslední době. Začínám si myslet, že se

zopakuje loňský rok, kdy nám volby vyhrála pětikolka, protože se

nejlépe etablovali v tehdejší situaci, která fungovala přesně takhle –

podle hesla „čím hůř, tím líp.“ A když se tak dívám kolem sebe,

máme ke stejné situaci našlápnuto i letos a je přímo připravená pro

naše duo Nerudová – Pavel.
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Velkým médiím se zase podařila jejich klasika – všichni jsou

nevolitelní. A ti, kteří by třeba volitelní byli, ti se ani nezúčastní.

Zůstal pro nás nevolitelný Středula, nevolitelný Bašta, nevolitelný

Babiš… jen ta Čaputová a Pinochett, ti jsou mezi svými volitelní až na

půdu.

Takže začínám mít pocit, že to dopadne jako vždycky. Tak dlouho se

tu budeme dohadovat, co Babiš v minulosti všechno provedl a jak je

jen druhá strana pětikolky, jak nás stejně prodá do Brusele a USA… a

Bašta je starý, nepoužitelný, volit ho může jen blázen… a výsledek se

brzy dostaví. K tomu se já osobně dozvím, jak jsem se zaprodal

jednomu i druhému, možná i oběma dohromady, hromada sil se

vyplýtvá na mojí dehonestaci, udělají to ti, kteří to myslí dobře, ale

dopadne to jako vždycky… a do druhého kola hladce projdou

Nerudová s Pavlem, protože voliči, kteří je sice nechtějí, ale také

nechtějí Babiše a Baštu, ti zůstanou doma a nepřemůžou se, protože

sice České televizi nevěří nic, ale když tamní redaktoři mluví o Čapím

hnízdě a fašistech v SPD, tak je to jako slovo Boží.

V této chvíli bych skoro řekl, že dostaneme další poučení o tom, jak

zacházet s menším zlem. Babiš nepostoupí o nějaké mizerné

procentíčko, které by mu dodala buď větší volební účast, nebo voliči

Bašty. A až proběhne druhé kolo, tak porovnáním účasti mezi prvním

a druhým kolem zjistíme, že se o tento volební výsledek postarali ti,

kteří Babiše nesnášeli tak, že ho nešli volit, ale to je nedonutilo, aby

začali milovat Baštu a hodili to jemu. A nová prezidentka Čapuše

nám samozřejmě ukáže, že i v tomto případě by Babiš byl mnohem

menší zlo.

Ano, budou tací, kteří se budou utěšovat, že Babiš by stejně nebyl

lepší prezident, stejně jako se teď ve studených bytech utěšují, že

Babiš by jako premiér dělal totéž, co Fiala…

Velká média to mají vlastně docela jednoduché. Stačí pořádně

používat hnojomety, ale zároveň sledovat, aby se to nepřehnalo. je

třeba nikoho nevyřadit z nabídky. Nejhorší jsou ti politici, kteří
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rezignují a opustí politiku. Tím se zužuje výběr a nedej bože by mohl

vyhrát někdo, kdo není schválený v České televizi. A tak je třeba

podporovat neochotu pochopit, že pro cestu vpřed je někdy nejlepší

udělat pár kroků dozadu a překážku obejít, než do ní pořád vrážet

hlavou.

Dnes, čtyřicet pět dní před volbami bych tipoval, že žádné

rozhodování mezi menším či větším zlem vůbec nebude. Do druhého

kola půjde Nerudová s Pavlem.

A já pak budu mít pár dní rekordní čtenost, jak se budou všichni

vyrovnávat s tím šokem a hledat útěchu na Kydech.

Ale volby ještě nejsou. Ještě je čas, si to v hlavě utřídit. Vážně varuji!

Ať tady napíšu jakékoliv jméno, počet příznivců a odpůrců tohoto

jména je víceméně stejný. Česká televize může být spokojená. Líp si

to připravit nemohli.

 

 


